
Protokół Nr V/11
V zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 24 lutego 2011.

Obrady V zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Władysław Nacel.

W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 do niniejszego 

protokołu, sołtysi obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu oraz 

zaproszeni gości obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 14 radnych obecnych jest 14 i rada jest prawomocna 

do podejmowania uchwał.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad:
- przywitanie zebranych,
- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy,
2. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami
3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
5. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy za 2010r.
6. Ocena przestrzegania przez mieszkańców gminy przepisów w zakresie utrzymania porządku i czystości.
7. Podjecie uchwały w sprawie ogłoszenia Gminnego Konkursu- „Piękna Wieś 2011".
8. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryf za odbiór ścieków.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z WFOŚiGW w Gdańsku na 
sfinansowanie budowy sieci kanalizacji sanitarnej we wsi Dąbrowa w roku 2011.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z WFOŚiGW w Gdańsku na 
sfinansowanie budowy sieci kanalizacji sanitarnej we wsi Dąbrowa w roku 2011.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie wydatków 
nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 2011.
12. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia umowy długoterminowego kredytu inwestycyjnego na 
sfinansowanie wydatków nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 
2011.
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2011r.
14. Wolne wnioski.
15. Zamknięcie posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są uwagi.

p. A. Kunkel: proszę o usuniecie z porządku uchwał znajdujących się w punkcie 9 i 12 oraz o wprowadzenie 
do dzisiejszego porządku, dwóch uchwał w punkcie 9 uchwały w sprawie ustalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2011r, oraz w punkcie 12 uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku 
Gospodarstwa Krajowego na prefinansowanie zadań inwestycyjnych w roku budżetowym 2011 
finansowanych z budżetu Unii Europejskiej.



Radni przyjęli jednogłośnie proponowane zmiany do porządku obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad:
- przywitanie zebranych,
- stwierdzenie prawomocności obrad,
- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku,
- przyjęcie porządku obrad,
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji,
- informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy,
2. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami
3. Interpelacje i zapytania radnych.
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
5. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy za 2010r.
6. Ocena przestrzegania przez mieszkańców gminy przepisów w zakresie utrzymania porządku i czystości.
7. Podjecie uchwały w sprawie ogłoszenia Gminnego Konkursu- „Piękna Wieś 2011".
8. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryf za odbiór ścieków.
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2011r.
10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z WFOŚiGW w Gdańsku na 
sfinansowanie budowy sieci kanalizacji sanitarnej we wsi Dąbrowa w roku 2011.
11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie wydatków 
nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 2011.
12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego na 
prefinansowanie zadań inwestycyjnych w roku budżetowym 2011 finansowanych z budżetu Unii 
Europejskiej.
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2011r.
14. Wolne wnioski.
15. Zamknięcie posiedzenia.

Radni przyjęli jednogłośnie porządek obrad z wprowadzona poprawką.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z 
poprzedniej sesji.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokół z poprzedniej sesji.

Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy.

p. W. Nacel: z uwagi na brak informacji, proponuję udzielić głosu Pani Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy.

p. J. Reszka: na samym wstępie chciałam pogratulować Wójtowi wygranych wyborów, mam nadzieję ze i w 

tym roku nasza współpraca będzie owocna tak jak do tej pory. Powiem o budżecie, nie ukrywam, że jest 

ciężko a nawet bardzo ciężko, jeśli chodzi o bezrobotnych to niepokojący jest wzrost ich ilości, w roku 2009 

było 388 bezrobotnych, w roku 2010 -  371( stopa bezrobocia to 12,3). Natomiast w styczniu 2011 

bezrobotnych było 416, stopa bezrobocia wzrosła do 13,0. Powodem tego wzrostu są zwolnienia grupowe, 

jednak, co roku styczeń jest bardzo trudnym miesiącem, luty jest już całkiem inny, pracodawcy się odzywają. 

Jeśli chodzi o budżet PUP to mamy tylko 28% budżetu ubiegłorocznego. Ratunkiem będą zobowiązania



finansowe, które możemy zaciągnąć. Niestety część tego budżetu to zobowiązania finansowe z ubiegłego 

roku, część na prace społecznie -  użyteczne i zwroty dojazdów a wiec nie zostanie tego dużo. Już we 

wrześniu 2010 roku wiedzieliśmy o obcięciu środków na rok następny, dlatego staraliśmy się już wtedy 

pozyskiwać środki, pisaliśmy do Ministerstwa Finansów, do Ministerstwa Pracy, niestety odpowiedzi, które 

otrzymaliśmy nie były zadowalające. Jedyne, czego się dowiedzieliśmy to, że pieniądze będą tylko dla ludzi o 

konkretnym skierowaniu i zawierać będziemy mogli tylko efektywne umowy.

Jeśli chodzi o roboty publiczne to niestety albo ich nie będzie wcale albo będą bardzo ograniczone. 

Pocieszające jest to, że w ubiegłym roku budżet nas z początkiem roku wynosił 7 400 000 zł. a zakończyliśmy 

rok z budżetem 19 200 min. Udzielamy się tam gdzie tylko można, przystępujemy do programu klęsk 

żywiołowych, może z niego uda się coś uruchomić. Dotacje na działalność, w roku 2010 wsparliśmy 246 osób 

w tym roku pieniędzy starczy na 36.

Organizujemy spotkanie na temat pozyskiwania środków, na które zapraszam. Musimy połączyć swe siły z 

gminami, musimy zrobić wszystko, aby ten rok nie był tak straszny, na jaki się zapowiada.

18 marca odbędzie się spotkanie dotyczące zatrudnienia za granicę. W kwietniu odbędą się targi edukacji 

zawodowej, w dniu 14.04. Indywidualne dni działalności gospodarczej. 29-30 Kwietnia odbędą się 

Międzynarodowe Targi Pracy w ubiegłym roku, aż 140 osób podjęło prace za granicą, myślę, że młodzież 

mogłaby na 2-3 miesiące jechać i zarobić sobie trochę pieniędzy. Jest możliwość zorganizowania dowozu na 

te Targi Miedzynardowe, z GoPSu otrzymałam wiadomość, że tylko jest 7 osób chętnych na przewóz, jestem 

bardzo zaskoczona, myślałam ze będzie o wiele więcej, dla 7 osób nie będę zamawiała autokaru.

Dla gminy Lichnowy i Miłoradz przygotowaliśmy program dla osób z rolnictwa na gospodarstwa 

agroturystyczne, chętnych nie ma sami musimy prosić ludzi o udział w takich programach. Niestety czasy, 

kiedy na terenie gminy były roboty publiczne się skończyły. Niepokoi mnie to, że jest tyle osób bezrobotnych 

a tak mało chętnych do udziału w projektach. Na tym chciałabym zakończyć moja wypowiedź, zapraszam na 

jutrzejsze spotkanie przedstawiciela z urzędu.

p. W. Nacel: czy ktoś ma pytania do pani Dyrektor.

p. T. Korzeniowski: chciałbym zapytać, co z stażami?

p. J. Reszka: tak jak już powiedziałam zatrudnienie musi być efektywne, czyli osoba po stażu musi być 

zatrudniona. Mam nadzieję, że uda nam się pozyskać środki i tych staży czy robót publicznych będzie mogło 

być o wiele więcej.

p. W. Nacel: mam do Państwa prośbę, przekażcie mieszkańcom, co usłyszeliście. Myślę, że Pani Dyrektor się 

nie pogniewa, jeśli Sołtysi będą się osobiście do pani zwracać z problemami.

p. J. Reszka: oczywiście nie ma problemu mogą Państwo do mnie dzwonić, ja zobaczę czy na obkaszanie nie 

będzie można pozyskać środków z powodzi.



p. W. Nacel: bardzo dziękuje Pani Dyrektor mam nadzieje, że przy następnym spotkaniu będzie miała Pani 

dla nas lepsze informacje.

p. J. Reszka: ja tez mam taka nadzieję, mnie również to przeraza, że jest tak źle, jeszcze nigdy sytuacja nie 

była aż tak trudna.

Ad. 2. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami.

p. Wójt: poprosiłem jeszcze raz Panią Kasie, aby wytłumaczyła Państwu skąd się biorą te dopłaty do ścieków, 
bo mieliście Państwo wątpliwości.

p. K. Janowicz: jak już wcześniej wspominałam Rada Gminy Lichnowy Uchwałą z dnia 29.12.2010r. 
zatwierdziła ujednoliconą taryfę dla zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy 
Lichnowy w wysokości 5, 72 zł netto za lm 3, taryfa ta obejmuje również mieszkańców wsi 
Szymankowo, których ścieki odprowadzane są do oczyszczalni w Miłoradzu. Na w/w taryfę składają 
się koszty eksploatacji i przesyłu oczyszczalni ścieków w wysokości 2, 32 zł/m3 i ich neutralizacji na 
oczyszczalni ścieków w Czerwonych Stogach -  wynoszącą 3, 40zł/m3. Natomiast odprowadzenie ze 
wsi Szymankowo ścieków do oczyszczalni w Miłoradzu wynosi 5, 96 zł. Ponieważ mieszkańcy 
Szymankowa płacą za neutralizację ścieków stawkę 3, 40 zł (tj. jak inni mieszkańcy gminy) to istnieje 
konieczność dopłaty do stawki obowiązującej na terenie gm. Miłoradz. 5,96 Zł (stawka Miłoradza) - 
3, 40 zł (stawka płacona przez mieszkańców wsi Szymankowo za neutralizację ścieków) = 2, 56 zł

p. W. Nacel: myślę, że teraz już wszyscy wiedza skąd się biorą te dopłaty.

p. Wójt:, jeśli chodzi o bezrobocie to faktycznie nie wygląda to różowo, ale mam nadzieję, że tak jak 
mówiła Pani Dyrektor uda nam się pozyskać środki i nie będzie tak źle jak się na to zanosi.
Wczoraj podpisałem umowę na oświetlenie uliczne.
Tak jak już mówiłem na komisjach, Wójt z Miłoradza chce się ze mną pilnie spotkać, mówi, że 
przekraczamy ilość ścieków, które deklarowane były w umowie, miało być 50 m3 a jest 70 m3, 
powiedzieli, że nas odłączą. Obiecywano, że jak się cała gmina skanalizuje będzie taniej a ja widzę, 
że z ilością podłączeń cena wzrasta, tak być nie powinno. Kanaliza miała być takim 
dobrodziejstwem a będzie przekleństwem. Strasznie mnie to męczy, myślę o tym gdzie mogę 
pozyskać jakieś środki otrzymać jakieś wsparcie. Chce się włączyć w pomoc dla naszych 
mieszkańców.
Jeśli chodzi o dopłacanie, to musimy być solidarni, dopłacamy 2, 56 zł, po to, aby mieszkańcy 

Szymankowa płacili tyle samo, co pozostałe sołectwa, innego rozwiązania ja sobie nie wyobrażam. 
Przedsiębiorstwo Nogat planuje rozbudowę oczyszczalni w Kałdowie, koszt przebudowy jest 
ogromny, bo aż ok. 6 min, miasto dołoży 1, 5 min a resztę kosztów planują rozłożyć na gminy, dla 
nas to koszt ok. 1 min złotych. Na spotkaniu powiedziałem, że deklaracji składał nie będę. Będą 
zakładać na naszym terenie miernik nieczystości, mam nadzieje, że nam to pomoże a nie zaszkodzi. 
Przed wczoraj odbyło się walne zgromadzenie LGD „Spichlerz Żuławski". Pan J. Szałach został 
Prezesem stowarzyszenia w związku, z czym biuro LGD z dniem 1 marca przeniesie się do Nowego 
Stawu.

Ad. 3. Interpelacje i zapytania radnych.



p. S. Osińska: chciałam się odnieść do psów, mówicie ze policja kontroluje właścicieli psów, nie widzę tego, 

bo psy dalej biegają po wsi. Proszę o zawiadomienie policji, aby bardziej rygorystycznie do tego podchodziła.

p. Wójt: pozwolą Państwo, że od razu będę odpowiadał na interpelacje. Po państwa interwencji na 

poprzedniej sesji, Policja wystawia mandaty i co z tego skro właściciel dostanie mandat a pies za godzinę 

dalej biega, naw3et policja wobec takiego zachowania staje się bezradna.

p. J. Maciuński: w Lisewie Malb. Tych psów jest, co raz więcej. Szczerze powiem, że nawet przy roznoszeniu 

decyzji boje się czasem jak biegają i nie wiadomo czy to łagodne czy może zaraz się rzuci na człowieka. W 

tym roku nie ma już opłaty za psy i myślę, że nie był to dobry pomysł.

p. Wójt: jest to bardzo duży problem, ale cóż my więcej możemy zrobić skoro karanie nie pomaga. Wiem, że 

wójt Starego Pola ma ten sam problem, myślę, że to jest powszechne zjawisko na terenach gmin wiejskich.

p. B. Graban: powiedział Wójt, że została podpisana umowa na oświetlenie. W Lisewie Malb. został zerwany 

punkt świetlny ok. 3 tygodni temu i mimo naszych alarmów nie zostało to naprawione.

p. Wójt: wczoraj się widziałem z Panem Korzeniowskim i zgłosiłem mu ten problem obiecał, że się tym 

zajmie. Po przeprowadzeniu inwentaryzacji lamp w obecności Sołtysów będziemy wiedzieć ile, czego i gdzie 

jest potrzebne.

p. J. Maciuński: wiem, że dzisiaj może być ta sprawa załatwiona.

p. Rybicki: mam prośbę, aby dla Sołectw, które nie zostaną skanalizowane przygotować ogłoszenia z 

informacją o dofinansowaniu przydomowych oczyszczalni.

p. T. Korzeniowski: sprawa inwentaryzacji to dobra rzecz, myślę, że dzięki temu wszystko się rozwiąże, nasze 

wątpliwości.

p. S. Młodzinski: mostek, który jest na skrzyżowaniu obok Witka jest zarwany, miejmy na uwadze naprawę. 

Gałęzie przy drodze powiatowej były przycinane, po czym grube gałęzie zabrali a chrust tak leży na tych 

drogach. Jeszcze jedna prośba, mam u siebie gniazdo bocianie czy byłaby możliwość, aby straż podjechała i 

poprawiła je trochę, bo niedługo się rozpadnie.

p. Wójt: mam nadzieje, że jeśli Schetynówka przejdzie to naprawia ten mostek. Jutro wyślemy pismo do 

Pana Żaka, aby posprzątali drogi po przycinaniu drzew i aby mieli na uwadze ten mostek.



p. T. Korzeniowski: jeśli chodzi o tego bociana to miałem ten sam problem, w Nowym Stawie maja 

wysięgnik, kosztuje to 80 złotych za godzinę.

p. I. Zbrzeźna: mam prośbę, aby protokoły z Sesji były zawsze na bieżąco uzupełniane w BIP-ie, uchwały są 

jednak protokołów nie ma.

p. T. Korzeniowski: co z malowaniem przejść dla pieszych i pasów na drogach? Co z tablicami przy drodze? 

Słup z prądem po wczorajszym wypadku jest przechylony.

p. Wójt: powiem Panu Zbyszkowi Niewczas, aby wysłał pismo z zapytaniem do Zarządu Dróg Powiatowych.

p. J. Maciuński: dyrektor Żak powinien zadbać o oznaczenie tego zakrętu w Dąbrowie, bo sam z niego 

wyleciał.

p. W. Nacel: jest prośba do Państwa Sołtysów, aby zgłosili się po odbiór wymiaru podatków do Urzędu.

Ad.4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiedzi były udzielane na bieżąco.

Ad. 5. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy za 2010r.

p. B. Konieczny: analiza ta została przygotowana przez Komendę Powiatowa Policji w Malborku. W roku 
2010 na terenie gminy odnotowano 27 zdarzeń, z czego najwięcej w styczniu. Przeprowadziliśmy 247 
interwencji, zatrzymaliśmy na gorącym uczynku 12 sprawców przestępstw i 20 poszukiwanych. Nałożyliśmy 
61 mandatów karnych. Sprawozdanie nic nie mówi o naszej wykrywalności, która wyniosła 84,3 %. Jako 
posterunek uzyskaliśmy największy udział w zajęciu mienia. Sprawa psów jest strasznie uciążliwa. 
Powiedziałem, że będziemy karać, ludzie niby rozumieją, ale psy nadal biegają. Będziemy pi8sć wnioski do 
sądu na pewno nie pozostawimy tego problemu.

p. T. Korzeniowski: czy to prawda, że nasz posterunek zostanie przeniesiony do Nowego Stawu? 

p. B. Konieczny: nic mi o tym nie wiadomo.

p. I Zbrzeźna: czytając to sprawozdanie wydaje mi się, że w naszej gminie nie jest wesoło. Mam do pana kilka 
pytań:
1. Chciałam zapytać jak dynamika zdarzeń spadła, na tle 10 lat.
2. Jak przestawiała się przestępczość w poszczególnych miejscowościach.
3. Jak wyglądamy na tle innych gmin? Jaki jest procent przestępczości u nieletnich?
4. Jaki jest procent przestępczości u nieletnich, niby kary maja działać wychowująco, jednak tego nie widać.

p. W. Nacel: mam do Pana Kierownika podobne do Pani Zbrzeźnej pytania:
1. Jaki jest udział mieszkańców naszej gminy w przestępczości w tym tzw.. recydywistów.
2. Jaki jest udział, dzieci, młodzieży i osób dorosłych w przestępstwach.
3. Nie rozumiem po co w tym zestawieniu są wykazane dni tygodnia czy godziny? Co to ma nam dać.



p. B. Konieczny: informacje przygotowuje Komenda Powiatowa w Malborku także zażalenia, co do 
sprawozdania muszą być do nich skierowane. Jeśli chodzi o gadzinówki czy dni to są one niezbędne do 
dyslokacji służby. Jeśli chodzi o podział na miejscowości to nie wiem, dlaczego komenda ominęła te 
informację, my zawsze podajemy takie informacje. Jeśli chodzi o pozostałe pytania to niestety na nie 
odpowiem. Szczerze powiem, że nie wiem czy jest to w ogóle możliwe, bo programy się zmieniają. 
Natomiast, jeśli chodzi o dynamikę to zależy czy patrzymy na procenty czy liczby.

p. W. Nacel: nic nie stoi na przeszkodzie, aby odpowiedział Pan na nasze pytania na piśmie i przyniósł je na 
najbliższe posiedzenie komisji. Przykre, ze nikt z Komendy Powiatowej mimo zaproszenia nie zaszczycił nas 
swoja obecnością. Podsumowując ubiegły rok współpraca Radnych i Sołtysów z Policja układała się bardzo 
dobrze i uważam, że dla pana Kierownika i wszystkich policjantów należą się słowa uznania i podziękowania.

Ad. 6. Ocena przestrzegania przez mieszkańców gminy przepisów w zakresie utrzymania porządku i 
czystości.

p. W. Nacel: na podstawie tego sprawozdania trudno było wydać opinię na temat przestrzegania przez 
mieszkańców gminy przepisów w zakresie utrzymania porządku i czystości. Rada apeluje do sołtysów i 
mieszkańców o zwiększenie czujności dotyczącej czystości w naszej gminie.

p. B. Koniczny: jeśli mogę się wtrącić to proszę Państwa dzwońcie, że ten i ten wyrzucił śmieci, że cos złego 
się dzieje. Proszę się nie obawiać, pozostaniecie anonimowi, dzięki takiej wiadomości będę mógł wysłać 
patrol w miejsce, które tego potrzebuje.

Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu pani Annie Gurnau -  Przewodniczącej Wspólnego Posiedzenia 
Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy, która poinformowała, że projekty uchwał zostały zaopiniowane 
pozytywnie poza uchwałą w sprawie ogłoszenia Gminnego Konkursu Piękna Wieś 2011" na posiedzeniu 
Komisji Stałych Rady Gminy Lichnowy w dniu 22.02.2011r.

Ad. 7. Podjecie uchwały w sprawie ogłoszenia Gminnego Konkursu- „Piękna Wieś 2011".

Rodni jednogłośnie byli przeciw przyjęciu Uchwały Nr V/36/2011 Rody Gminy Lichnowy z dnio 24 luty 2011 w 
sprawie ogłoszenia Gminnego Konkursu -  „ Piękna Wieś".
Uchwała stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryf za odbiór ścieków.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr V/36/2011 Rady Gminy Lichnowy z 
dnia 24 lutego 2011 r. w sprawie dopłaty do taryf za odbiór ścieków. Uchwała stanowi załącznik Nr 3 do 
niniejszego protokołu.

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2011r.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr V/37/2011 Rady Gminy Lichnowy z 
dnia 24 lutego 2011r. w sprawie ustalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2011r. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z WFOŚiGW w Gdańsku na 
sfinansowanie budowy sieci kanalizacji sanitarnej we wsi Dąbrowa w roku 2011.



Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr V/38/2011 Rady Gminy Lichnowy z 
dnia 24 lutego 2011r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z WFOŚiGW w Gdańsku na 
sfinansowanie budowy sieci kanalizacji sanitarnej we wsi Dąbrowa w roku 2011. Uchwała stanowi załącznik 
Nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie wydatków 
nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 2011.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr V/39/2011 Rady Gminy Lichnowy z 
dnia 24 lutego 2011r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na sfinansowanie wydatków 
nieznajdujących pokrycia w planowanych dochodach gminy w roku budżetowym 2011. Uchwała stanowi 
załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego na 
prefinansowanie zadań inwestycyjnych w roku budżetowym 2011 finansowanych z budżetu Unii 
Europejskiej.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni przyjęli jednogłośnie Uchwałę Nr V/40/2011 Rady Gminy Lichnowy z 
dnia 24 lutego 201 lr. w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego na 
prefinansowanie zadań inwestycyjnych w roku budżetowym 2011 finansowanych z budżetu Unii Europejskiej. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.

Ad. 13. Wolne wnioski.

p. S. Młodziński: chciałem zgłosić, że u nas na osiedlu droga, którą jeździ śmieciarka jest za wąska i za 

każdym razem jest ona w gorszym stanie. Następnie sprawa śmietników do segregacji, chciałbym zrobić dwa 

punkty na osiedlu do segregacji, na wsi są trzy u nas nie ma ani jednego.

p. B. Graban: mój wniosek jest taki, aby powołać komisję w obecności sołtysa, pracownika urzędu i 

komendanta i dzięki temu zwracać ludziom uwagę na temat braku śmietników, koszeń czy bałaganu na 

swojej posesji i karać.

P. A. Kunkel: kiedyś przeprowadziliśmy taka akcję w Lisewie Malb. po numerach domów wystosowaliśmy 

pisma do mieszkańców z prośbami o utrzymanie porządku czy okoszenia.

p. Wójt: jeśli chodzi o komisje, o której mówi Pan Graban to my ludzi nie możemy karać, bo nie mamy do 

tego prawa ewentualnie możemy ich poprosić o zrobienie porządku na swoich posesjach. Jeżeli chodzi o 

Parszewo to z tego, co wiem jest to droga prywatna. Jeżeli chodzi o śmietniki to niestety w umowie jest 

zawarte gdzie one maja się mieścić i nie możemy ich przestawić.

p. J. Maciuński: ja chciałabym zgłosić, że parę śmietników jest zardzewiałych i jeśli to możliwe to chciałbym 

prosić o wymianę.



p. S. Młodzinski: we wsi jest po niemiecki cmentarz, prosiłbym, aby przy koszeniu boiska okosić ten 

cmentarz.

p. W. Nacel: obawiam się, że w tym roku nie będzie miał, kto kosić.

p. I. Zbrzeźna: chciałabym bardzo podziękować pracownikom Urzędu za świetlice w Lisewie Malb. dzieci są 

bardzo zadowolone, każda nasza prośba jest załatwiana na bieżąco. Pani, która tam pracuje ustaliła 

regulamin korzystania ze świetlicy, dzieci go przestrzegają, oby tak dalej. Świetlica jest otwarta przez 6 

godzin i cały czas są tam dzieci. Jeszcze raz bardzo dziękuję za wkład i zaangażowanie.

p. A. Kunkei: złożyliśmy projekt na 40 tys. na wakacje dla dzieci, na pedagoga i psychologa. Robimy 

wszystko, aby w świetlicy jeszcze lepiej się działo niż się dzieje.

p. T. Korzeniowski: czy inne świetlice też będą mogły skorzystać z tego wyjazdu?

p. A. Kunkei: na dzień dzisiejszy skupiliśmy się na Lisewie Malb. gdzie jest największe zapotrzebowanie, 

lepiej zrobić jeden projekt i to dobrze niż 10 i nie otrzymać pieniędzy.

p. Wójt: zgadzam się z Panią Ania lepiej zrobić jeden projekt a dobrze, Lisewo Malb. do tej pory nie miało 

świetlicy jest tam bardzo duże zainteresowanie, aby mogło to funkcjonować i aby dzieci miały zapewnione 

jakieś rozrywki, bo bez środków niestety dużo nie zrobimy.

p. Z. Mazurkiewicz: czy istnieje możliwość założenia poręczy przy wejściu do banku w Lichnowach?

p. Wójt: budynek jest nasz gminny, 90 % kafli jest uszkodzonych. Porozmawiam ze panem Zbigniewem Puzio 

i postaramy się ta sprawę załatwić, porozmawiamy z Prezesem Banku może oni zechcą zając się we własnym 

zakresie tymi schodami i poręczą.

Ad. 14. Zamknięcie posiedzenia.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął posiedzenie V 

sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 24 lutego 2011r.

Protokołowała:

Sandra Choszcz


